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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 4/2015      § 43-61 
 

Tid: Tisdagen den 14 april  kl. 17.30 – 17:45 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2015-04-20 
 

 

Emilia Bjuggren Regina Kevius 

    

     

   

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S) ordförande              Erik Odenlid  

Regina Kevius (M) vice ordförande              Nämndsekreterare 

Anders Lindell (MP) 

Leo Ahmed (V) 

Sophia Granswed (M) 

Bo Sundin (M) 

Daniele Fava (FP) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Joseph Zamani (S)  Tjänstgörande ersättare (S) 

Emil Johansson (S)  Tjänstgörande ersättare (S) 

Mariana Moreira Duarte (MP) Tjänstgörande ersättare (MP) 

Mia Ternlund (V) 

Billy Östh (M) 

Andreas Berglöf (M) 

Birgitta Persson (M) 

Mathias Mellgren (C)  

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Elvy Löfvenberg (SACO) 

Tjänstemän: 
Kersti Ruthström tf. förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld 

avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Sophie Dahlberg utredare, Erik Odenlid nämnd-

sekreterare och Lennart Öström administratör  

Arbetsmarknads och idrottsroteln 
Erik Hallonsten Wikström borgarrådssekreterare 

Förhinder  
Anders Österberg (S) 

Josefin Salminen (S) 

Jenny Schöldin (S) 

Alexandra Sjölin Falk (MP) 

Richard Bengtsson (FP) 
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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 43 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen med tillägg av ärende 18 - 

Senareläggning av genomförande av beslutad taxeändring 2015 för vuxenverksamhet på 

prioriterade ungdomstider för vidare utredning, dnr 413-520-2014.  

  

 

 

§ 44 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 3/2015 från nämndens samman-

träde 2015-03-17 som justerats 2015-03-23.  
 

§ 45 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med 

vice ordföranden Regina Kevius (M). Som justeringsdag beslutas måndag den 20 april. 

 

 

§ 46 
Anmälan av delegationsbeslut 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  

 

A. Inköp av lågbyggd redskapsbärare, dnr 01.03/333/2015. 

B. Ny belysning till Eriksdalsbadets gym och hoppsal, dnr 08.03.01/270/2015. 

C. Upprustning av entré – Brännkyrkahallen, dnr 08.02.01/306/2015. 

D. Byte av belysning - Sätra friidrottshall, dnr 08.02.01/355/2015. 

E. Reparation efter vattenskada – Hässelbyhallen, dnr 08.02.01/347/2015. 
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§ 47 
Övriga anmälningsärenden 
 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

A. Anmälan av funktionshindersrådets protokoll 2015-03-05, dnr  

01.03/168/2015. 

B. Evenemangsplats Kungsträdgården, dnr 01.03/377/2015. 
C. Att tillgodose kulturvärden och utveckla stadsmiljön i områden av 

riksintressen Remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 311-1192-2014 

D. Granskningsrapport avseende Mossen Hockey AB, dnr 01.04/307/2015. 

E. Ishall på Kärrtorps IP – svar på skrivelse från Bajen Fans, dnr 412-97-2012.  

F. Skrivelse från Stockholms Fotbollsförbunds anläggningskommitté, dnr 

01.05/398/2015. 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande: Ärende § 47C 

 

Att tillgodose kulturvärdena och utveckla staden 

i områden av riksintresse för kulturmiljön. Remissvar. 

 

 

Mathias Mellgren (C) 

 

 

Ersättaryttrande  

 

Stadsbyggnadskontorets promemoria är en bra genomgång av stadens riksintressen för 

kulturmiljön och ett bra försök att finna ett förhållningssätt och en metodik för hur stadens 

nödvändiga utveckling ska kunna samsas med dessa intressen. 

 

Centerpartiet ser flera problem med riksintressena för kulturmiljön. 

 

Stadens arbete med planer och lov är föremål för demokratiska beslut av politiker som får 

bära ansvaret för sina beslut. Riksintressena för kulturmiljön bevakas på ett sätt som ibland 

gränsar till godtycke, av tjänstemän på länsstyrelsen. Dessa behöver inte stå till svars och ta 

debatten som beslutande politiker gör. 

 

Riksintressena är definierade på ett svepande sätt, vilket nödvändiggjort arbetet som mynnar 

ut i denna promemoria. Om stadens arbete verkligen leder till en ökad förutsägbarhet i dessa 

frågor återstår att se. 
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Det största problemet med riksintressena för kulturmiljön i Stockholm är att de tillför ett 

osäkerhetsmoment i stadens utveckling. Precis som Riksrevisionen påpekade 2013 försvårar 

systemet för kommuner att planera bostäder. Detta är mycket tydligt i Stockholm, i de delar 

som omfattas av riksintressena. Detta är inte vad Stockholm behöver. 

 

Centerpartiets inställning är, utöver att hela systemet med riksintressen bör ses över och 

riksintressena sållas, att detta ärende rimligen måste leda till att det blir lättare att bygga på 

höjden i Stockholm. Därför är flera av formuleringarna i promemorian bra. 

 

Vi önskar dock en ännu större tydlighet i frågan från stadens sida. Att bygga mer tätt är 

receptet för att bygga mer hållbart enligt all seriös miljö- och stadsforskning. På så sätt får vi 

mindre biltrafik och mer stadsliv. Att ha ett gammaldags system som konsekvent hindrar hög 

och tät bebyggelse i stadskärnan är därför mycket illa. 

 

 

 

 

§ 48 
Månadsrapport mars 2015 
Dnr. 01.02/308/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

ÄRENDET 
 
Förvaltningens månadsprognos per mars grundar sig på bokslut 2014, kända förändringar 

samt utfall till och med mars. Därutöver har ekonomienheten haft budgetgenomgångar med 

driftavdelningen under februari, där alla enhetschefer deltagit. Årsprognosen, efter 

resultatdispositioner och beräknad budgetjustering, innebär ingen nettoavvikelse jämfört med 

budget. Redovisad årsprognos innehåller ingen förändring jämfört med prognosen i 

månadsrapporten per februari. 

  

Vissa förändringar har gjorts jämfört med budgetfördelningen i verksamhetsplanen. 

Justeringarna av budgetfördelningen har tagit hänsyn till ny information samt analysen av 

verksamhetsberättelse 2014. Därutöver har en mer detaljerad fördelning av budgeten gjorts 

jämfört med fördelningen i verksamhetsplan 2015 och de budgetjusteringar som 

kommunstyrelsen tog beslut om i mars i samband med justeringsärendet (avstämning av mål 

och budget 2015) har lagts in.  

 

 

Totala intäkter från försäljning av årskort, halvårskort och engångskort under perioden 

januari-mars har minskat med  

0,9 mnkr mnkr (3,2 procent) jämfört med motsvarande period 2014. Sålda års- och 

halvårskort till och med mars har minskat med 1 229 kort 2015, vilket innebär en minskning 

med 10,3 procent. 
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Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2015. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen 

och intäktsutvecklingen, främst avseende sim- och idrottshallarna, under året.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Regina Kevius (M), Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: Vi har under en lång tid sett hur intäkterna för stadens sim- och idrottshallar 

minskat och de första månaderna för 2015 är inget undantag. Idrottsförvaltningen skriver i sitt 

tjänsteutlåtande att försäljningen av badårskort har ökat något men att försäljningen av 

samtliga kort där träning ingår minskat. Detta trots att idrottsförvaltningen i år genomfört en 

omfattande kampanj och marknadsföring av våra anläggningar och träningskort.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt väl fungerande marknader.  

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas särskilda uttalande. 
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§ 49 
Underlag för budget 2016 med inriktning 2017 och 2018 för 
idrottsnämnden 
dnr 01.02/358/2015 

 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

 

1. Förvaltningens förslag till underlag till budget 2016 med inriktning för 2017 och 2018 

för idrottsnämnden godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

ÄRENDET 
Enligt kommunallagen ska kommunens budget innehålla en plan för ekonomin för en period 

av tre år, där budgetåret utgör periodens första år. Inför stadens centrala budgetberedning ska 

nämnderna därför lämna ett underlag för planering för år 2016 med inriktning för 2017 och 

2018. Underlaget ska rymmas inom de planeringsnivåer som kommunfullmäktige beslutade 

om i samband med att budgeten för år 2015 fastställdes. 

 

Förvaltningen redovisar i punktform, under respektive inriktningsmål, nämndens strategiska 

satsningar de kommande åren. Underlaget i övrigt beskriver trender, utvecklingstendenser, 

strukturella frågor och demografiska förändringar samt effekterna och eventuella behov av 

åtgärder utifrån detta.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Regina Kevius (M) yrkar bifall till alliansens (M), (FP), (KD) förslag till beslut enligt 

följande:  

 

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

därutöver anföra 

 

Det är glädjande att den rödgrönrosa majoriteten fortsätter på den inslagna vägen med fokus 

på barn-, ungdoms-, och breddidrotten. Majoriteten säger sig ha högre ambitioner för idrotten 

i Stockholm samtidigt som vi nu svart på vitt kan se att de reella satsningarna lyser med din 

frånvaro.  

 

Inför valet 2014 lovade socialdemokraterna att satsa en miljard mer på idrottsinvesteringar för 

de kommande fem åren. Förvisso har en miljard extra avsatts men många av de tidigare 

utlovade investeringarna lyser med sin frånvaro eftersom kostnadskontrollen på tidigare 

projekt helt släppts lös. Istället för att gå till nya investeringar så går pengarna till stora 

fördyrningar av tidigare planerade idrottsanläggningar. Det är problematiskt och vi vill att 
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fastighetskontoret och idrottsförvaltningen istället ges i uppdrag att se över 

kostnadsutvecklingen och hur vi kan bryta den negativa trenden. Detta borde ligga i 

majoritetens intresse då vi alla är överens om att Stockholm behöver fler idrottsanläggningar.  

 

Vi ställer oss positiva till förvaltningens förslag om att titta vidare på budgetmodellen för 

externa inhyrningar. Som vi lyft fram tidigare är det positivt att fler aktörer än kommunen 

tillhandahåller och bygger idrottsanläggningar.  

 

Vi anser vidare att idrottsnämnden bör utreda förutsättningarna för att upphandla, avveckla 

eller sälja våra gymverksamheter när vi nu ser att efterfrågan för dessa verksamheter minskar. 

I grunden är det positivt att konkurrensen på gym ökar i såväl innerstaden som ytterstaden och 

närförort. Konkurrens är bra för kvalité men det gör också idrotten mer tillgänglig för fler. 

Vår grunduppfattning är att kommunen inte ska verka på marknader där det finns en 

fungerande marknad. Förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att det är svårt att minska 

kostnaderna för gymverksamheterna då det i huvudsak handlar om fasta kostnader. Det är inte 

rimligt att skattebetalarnas pengar går till att hålla gymverksamheterna under armarna när det 

samtidigt finns en bred kommersiell marknad för detta 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Regina Kevius (M), Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet 

till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 50 
Långsiktig plan för nyinvesteringar, reinvesteringar och underhåll 
av stadens idrottsanläggningar. Rapport 
Dnr. 410/478-2010 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

 

1. Idrottsnämnden godkänner för egen del förslag till långsiktig investeringsplan – 

strategi för att möta stadens behov av nya idrottsanläggningar. 

 

2. Idrottsnämnden godkänner för egen del förslag till långsiktig underhållsplan för 

stadens idrottsanläggningar.  

 

3. Idrottsnämnden överlämnar förslag till långsiktig investeringsplan – strategi för att 

möta stadens behov av nya idrottsanläggningar och förslag till långsiktig 

underhållsplan för stadens idrottsanläggningar till kommunfullmäktige för antagande.  

 

 

 

ÄRENDET 
 
Kommunfullmäktige har gett idrottsnämnden i uppdrag att utarbeta en långsiktig plan för 

idrottsinvesteringar inom uppdraget att ansvara för inriktning och planering för stadens 

nytillskott av idrottsanläggningar.  

 

Under 2014 har ett arbete pågått med inventering av behovet av såväl nyinvesteringar som 

reinvesteringar och underhåll av stadens idrottsanläggningar. Till detta ärende bifogas en 

långsiktig plan för nyinvesteringar med fördelning på idrottshallar och övriga anläggningar. 

Kostnaden för de första åtta åren till och med år 2022 har beräknats till 2,5 mdkr. För de 

nästkommande åtta åren till och med 2030 beräknas investeringskostnaden uppgå till 

ytterligare 1,3 mdkr. I redovisningen av nyinvesteringar ingår även en procentuell fördelning 

mellan pojkar och flickor enligt uppdrag i budgeten att nämndens resurser, investeringsmedel 

såväl som medel för verksamheten ska fördelas lika mellan könen.    

 

Den långsiktiga planen för reinvesteringar, dvs. utbyte/förnyelse/ återställande av befintliga 

anläggnings- och installationsdelar i de anläggningar som redan finns, har för den kommande 

10-årsperioden till och med 2024, beräknats till 3,3 mdkr. I det beloppet ingår även kostnaden 

för planerat underhåll.  

 

Vid bedömningen av behovet av nya idrottsanläggningar ska förvaltningarna utgå från de 

prioriterade grupperna i det idrottspolitiska programmet, prognostiserad 

befolkningsutveckling inom den prioriterade åldersgruppen 7-19 år, nuvarande utbud av 

idrottsanläggningar, idrottsrörelsens behov baserat på stadens fördelningsnycklar, 

socioekonomiska skillnader mellan stadsdelsnämndsområden och stockholmarnas önskemål 

om idrottsanläggningar.  
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De främsta behoven av nya idrottsanläggningar utgörs av fullstora idrottshallar och 

konstgräsfotbollsplaner. För att kunna tillfredsställa idrottsföreningarnas och skolornas 

önskemål samt att kunna erbjuda samma anläggningsutbud 2022 som idag behöver totalt 18 

nya fullstora hallar byggas och 20 nya konstgräsplaner anläggas.  

Mellan 2022 och 2030 behöver ytterligare sju nya fullstora hallar uppföras och tolv nya 

konstgräsfotbollsplaner anläggas.  

 

Därutöver finns det stora reinvesteringsbehov för de befintliga idrottsanläggningarna, inte 

minst sim- och idrottshallarna. Som ett särskilt uppdrag riktat mot dessa, ska 

fastighetsnämnden och idrottsnämnden ta fram en långsiktig hållbar strategi för upprustning 

och utbyggnad av bassängbadanläggningarna. I uppdraget ingår att utreda alternativa 

strategier som rivning, upprustning, nyproduktion, sammanslagning och/eller omlokalisering.  

 

Till föreliggande ärende som redovisas i form av en rapport, bifogas en långsiktig 

investeringsplan som främst behandlar nyinvesteringar samt en långsiktig reinvesterings- och 

underhållsplan för stadens befintliga idrottsanläggningar. 

  

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Regina Kevius (M) yrkar bifall till alliansens (M), (FP), (KD) förslag till beslut enligt 

följande:  

 

 Återremittering av ärendet  

 

Uppdra åt förvaltningen att utreda förutsättningarna och utrymmet för att minska 

investeringskostnaderna genom t ex andra placeringar och gemensamma 

upphandlingar  

 

Uppdra åt förvaltningen möjligheten och förutsättningarna för att arbeta 

tillsammans med externa aktörer för att förbättra anläggningstillgången samt öka 

utbyggnadstakten av idrottsanläggningar  

 

Uppdra åt förvaltningen att återkomma med mer information om vilka åtgärder 

staden behöver vidta för att göra det mer intressant för externa aktörer att 

investera i idrottsanläggningar i Stockholms stad.  

 

Uppdra förvaltningen att återkomma till nämnden med en priorteringslista för 

ny- och reinvesteringar av stadens motionsspår 

 

Därutöver anföra 

 

Vi är positiva till att en långsiktig plan för nyinvesteringar och reinvesteringar för stadens 

idrottsanläggningar nu presenteras. Det är viktigt att det idrottspolitiska programmet 

implementeras fullt ut inom idrottsnämndens såväl som stadens verksamheter. Vi ställer oss 
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därför bakom innehållet och prioriteringsordningen i planen men vi är bekymrade över 

kostnaderna samt resonemang om samverkan med andra aktörer helt saknas i ärendet.  

 

Alliansen har länge drivit på för att sänka investeringskostnaderna för stadens 

idrottsanläggningar. En viktig del i detta var att ta fram en koncepthall med lägre 

investeringskostander. Vi vet idag att det är möjligt att genom bra upphandlingar, 

konceptanläggningar, effektiv markanvändning samt att idrotten ges bra förutsättningar och 

placeringar kan få ner kostnaderna och i förlängningen kan staden bygga fler anläggningar för 

pengarna. Vi vill därför att förvaltningen undersöker vilka effektiviseringsvinster som är 

möjliga att uppnå genom att t ex upphandla flera anläggningar samtidigt och därmed få ner 

kostnaderna.  

 

Vi delar inte den rödgrönrosa majoritetens uppfattning om att kommunen ska bygga alla 

idrottsanläggningar på egen hand. Flera idrotter, däribland racketsporter och kampsporter, 

klarar redan idag av att själva ordna med sin lokalförsörjning. Vi menar att staden genom 

samarbete med såväl idrottsrörelsen som med privata aktörer kan öka tillgången på 

idrottsanläggningar i en högre takt än om Stockholms stad gör allt själv. Resonemang om 

detta saknas helt och hållet i det förslag till ny- och reinvesteringsprogrammet som nu 

presenterats för nämnden. Därtill saknar vi även resonemang om hur vi kan underlätta för 

externa finansiärer att investera i idrottsanläggningar i Stockholms stad. Tyvärr har de få 

aktörer som tidigare visat intresse för att investera i idrottsanläggningar i Stockholm stött på 

motstånd vid något skede i processen, något som är väldigt tråkigt för såväl staden som för 

hela idrottsstockholm.  

 

Förutom att vi genom samarbete kan öka utbyggnadstakten så finns det också fördelar då 

investeringskostnaderna sprids på fler aktörer. Vi är oroade över att den plan som nu 

presenteras i princip saknar finansiering. Socialdemokraterna lovade inför valet guld och 

gröna skogar till föreningarna och idrottsrörelsen. Även om en miljard ytterligare tillfördes till 

idrottsinvesteringar så blev de faktiskta nyinvesteringarna ytterst få. Detta eftersom 

kostnadskontrollen varit dålig och kostnaderna har skenat.  

 

Därtill saknar vi även konkreta formuleringar om hur idrottsnämnden ska arbeta med att 

investera och utveckla stadens motionsspår, detta för såväl vinter- som sommaridrotterna. 

Motionsspåren fyller en viktig funktion och bidrar till att nå det idrottspolitiska målet om att 

få fler stockholmare att börja idrotta. Det är därför viktigt att idrottsnämnden ges utrymme för 

att prioritera investeringar i förbättrade motionsspår för såväl sommar- som vinteridrotter. I en 

bilaga till ärendet lyfts detta fram men då ur ett driftkostnadsperspektiv, vi tycker att våra 

motionsspår förtjänar en högre prioritering och att investeringsmedel för detta tas upp i den 

långsiktiga ny- och reinvesteringsplanen. Vi vill därför att idrottsförvaltningen ges i uppdrag 

att återkomma till nämnden med en priorteringslista för ny- och reinvesteringar för stadens 

motionsspår.  

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Anders Lindell m.fl. (MP), Leo Ahmed (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: Efter alldeles för många år av eftersatt underhåll och bristande 

långsiktig planering har Stockholms stad ett läge där vi har ett stort underhållsunderskott och 

samtidigt ligger efter i nyinvesteringar. Det är därför angeläget att en långsiktig plan för 

nyinvesteringar och underhåll nu tas fram.  

 

Den långsiktiga investeringsplanen visar på mycket stora investeringsbehov och det blir 

angeläget att hitta sätt att få ut mer av investeringspengarna. Samarbete både inom staden, 

med t.ex. SISAB och utbildningsförvaltningen, såväl som samarbete med andra aktörer som 

vill upprätta idrottsanläggningar bör eftersträvas. På samma sätt bör förvaltningen försöka 

hitta sätt att pressa kostnaderna för uppförande av nya anläggningar, att hitta en framkomlig 

väg för att genomföra regionala upphandlingar kan vara ett sådant sätt. 

 

Även med en kraftigt ökad investeringsbudget kommer prioriteringar att behöva göras även 

framöver. Det är då prioriterat att underhållet planeras på ett sådant sätt att den typen av 

kapitalförstöring som dagens underhållsunderskott inneburit inte upprepas. Prioriteringarna 

måste också hela tiden utgå ifrån prioriteringarna i stadens idrottspolitiska program. 

 

Stockholms stads idrottspolitiska program sätter höga ambitioner avseende jämställdhet och 

mångfald i Stockholms idrottsliv. Det är viktigt i det fortsatta arbetet med investeringar att 

hela tiden följa upp att dessa ambitioner efterlevs. Alla barn och ungdomar har rätt till en 

hälsosam tillvaro och fritid på lika villkor och därför prioriteras de som idag deltar i mindre 

utsträckning i idrottslivet. Det innebär särskilt fokus på ungdomar 13–20 år, särskilt flickor, 

flickor 7–20 år med utländsk bakgrund, personer med funktionsnedsättning samt barn och 

ungdomar 7–20 år med lägre socioekonomisk bakgrund än genomsnittet. Idrottsförvaltningen 

måste därav kontinuerligt analysera om vi lyckas med uppgiften att göra jämställda och 

jämlika investeringar. 
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§ 51 
Enkel idrottshall på Hjulsta bollplan utgår och ersätts av en ny hall 
på annan plats på Järva 
Dnr. 08.02.01/353/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

1. Idrottsnämnden godkänner att den tidigare beslutade enkla idrottshallen på Hjulsta 

bollplan utgår. 

2. Idrottsförvaltningen får i uppdrag att återkomma med förslag på ny placering av en 

motsvarande hall på annan plats på Järva.  

 

 

 

ÄRENDET 
 
Fastighetskontoret och idrottsförvaltningen föreslår att projektet uppförande av en enkel 

fullstor idrottshall på Hjulsta bollplan upphävs, bland annat på grund av dåliga 

markförhållanden, och ersätts av en motsvarande hall på annan plats på Järva.  

 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Emilia Bjuggren m.fl. (S), Anders Lindell m.fl. (MP), Leo Ahmed (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: I Stockholm ska alla barn och unga, oavsett var i staden man bor och 

oberoende av storleken på föräldrarnas plånbok, ges möjlighet att röra på sig och 

föreningslivet i staden ska kunna växa. Så är det inte idag. I Rinkeby-Kista är bara 43 % av 

barnen i mellanstadieåldern med i en idrottsförening, jämfört med 65 % som är snittet i hela 

staden. Bland tjejer är det bara 27 %. Med denna bakgrund har Stockholms 

kommunfullmäktige gemensamt beslutat om att särskilt lyfta fram bland annat flickor 7–20 år 

med utländsk bakgrund och barn och ungdomar 7–20 år med lägre socioekonomisk bakgrund 

än genomsnittet i stadens idrottspolitiska program. 
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Den nya majoriteten kommer nu att kraftsamla för att få fler, framförallt tjejer, i Järva att 

idrotta och motionera. En del i det är att vi vid förra nämndmötet fattade beslut om att anställa 

en idrottskoordinator på Järva som ska samarbeta nära med lokalt föreningsliv och lokala 

aktörer för att främja idrottsföreningar och aktivitet. Därför är det viktigt att skyndsamt hitta 

en ny placering för en hall på Järva. Efterfrågan på framförallt spontanidrottstider är stor i 

området och en fullstor hall skulle ytterligare förbättra förutsättningen att få fler barn och 

unga i området aktiva.  

 

Behoven av nya idrottsytor i hela staden är skriande och vi vill att investeringsbudgeten för 

idrottsanläggningar används till just detta och inte i allt för stor utsträckning går till saneringar 

och andra markkostnader, därmed är det klokt att hitta en annan placering för hallen än den 

tidigare föreslagna. Det är dock mycket viktigt att det nu blir högsta prioritet att hitta en ny 

placering och vi ser fram emot att snart få ta ställning till ett nytt förslag till inriktnings- och 

genomförandebeslut. 

 

Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: Det är glädjande att den nya majoriteten landat i slutsatsen att flytta 

den aktuella hallen till följd av allt för dyra markkostnader. För oss är det viktigt att 

skattebetalarnas pengar används på ett effektivt sätt och då måste vi ibland våga ompröva en 

lokalisering om det visar sig att markkostnaderna blir för höga.  

 

Däremot är det ingen nyhet att markkostnaderna blev betydligt mycket dyrare än vad vi från 

början hade räknat med och vi är förvånade över att majoriteten inte agerat i frågan tidigare. 

Passiviteten i frågan har nu resulterat i drygt ett halvårs försening vilket är tråkigt, inte minst 

för alla de idrottsföreningar som påtalar det stora behovet av nya fullstora hallar. Bristen är 

särskilt påtaglig i västerort och där blir förseningen av hallen extra påtaglig. Vi vill uppmana 

den majoriteten och förvaltningen att vara kreativa när det gäller bygglov och planprocessen 

för att inte fördröja hallarna ytterligare, ett förslag är att arbeta på samma sätt som man gjort 

med t ex den nya hallen i Gröndal. 

 

Ersättaryttrande  

Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas särskilda uttalande. 
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§ 52 
Nybyggnad av en enkel idrottshall vid Grimstaskolan - Förslag till 
genomförandebeslut 
Dnr 411-1089-2014 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en ny idrottshall vid 

Grimstaskolan, med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om cirka 44 mnkr.  

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkännande av 

hyreskostnad om cirka 2,9 mnkr år 1 till följd av investeringen. 

3. Idrottsnämnden ger, efter godkännande i kommunstyrelsens ekonomiutskott, förvaltnin-

gen i uppdrag att teckna hyresavtal med fastighetskontoret om 2,9 mnkr år 1. 

 

ÄRENDET 
 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen utrett möjligheterna för 

nybyggnation av en fullstor idrottshall vid Grimstaskolan. Hallen ingår i uppdraget att bygga 

fem enkla hallar. Inriktningsbeslut togs av idrottsnämnden och fastighetsnämnden den 16 

december 2014.  

 

Behovet av nya idrottshallar i Stockholm är stort. Vid Grimstaskolan finns möjlighet att 

bygga en idrottshall med permanent bygglov. Hallen möjliggör barn och ungdomars idrott på 

kvällar och helger, och kommer även att kunna användas av Grimstaskolan under skoltid för 

att uppfylla idrottsmålen i läroplanen. Hallen har god tillgänglighet, både med kollektivtrafik 

och med bilburen trafik. Hallen är tillgänglig även för personer med funktionsnedsättning. 

 

Kostnaderna för anläggningen beräknas enligt framtagen kalkyl av fastighetskontoret till 

sammanlagt cirka 44 mnkr, inklusive rivning och avskrivning av en befintlig byggnad, 

markarbeten etc.  

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: Under Alliansens tid vid makten så påbörjades arbetet med att bygga 

enklare och således billigare hallar. Syftet med dessa hallar, som numera går under begreppet 

koncepthallar, var att utifrån breddidrottens krav och behov bygga enklare hallkonstruktioner 

för att få ner investeringskostnaderna och i förlängningen kunna bygga fler hallar för 

pengarna.   

 

Kostnaderna för olika typer av koncepthallar presenterades i idrottsnämnden respektive 

fastighetsnämnden i mars 2013. I ärendet framgår det att det är möjligt att bygga enkelhallar 

från 13 miljoner kronor och upp till 25 miljoner kronor beroende på vilken standard som 

efterfrågades. Mot bakgrund av detta avsatte alliansen 100 miljoner kronor i budgeten 2014 

för att bygga fem nya koncepthallar under året.  

 

Majoriteten verkar dock helt ha frångått principen om att bygga enklare hallar eller 

åtminstone följa upp att kostnadsutvecklingen står i paritetet med det ärende som gick i 

respektive nämnd i mars 2013. Istället hänvisar majoriteten till att man avsatt 1 miljard kronor 

mer till idrottsinvesteringar de kommande fem åren. Problemet är dock att 1 miljard kronor 

inte räcker långt när kostnaderna skenar likt det aktuella fallet med idrottshallen vid 

Grimstaskolan.  

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas särskilda uttalande. 
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§ 53 
Anläggande av konstgräs, motorikbana med mera på Rågsveds 
bollplan 
Dnr. 08.02.01/256/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

1. Idrottsnämnden godkänner investeringsutgiften om totalt  

7,0 mnkr netto efter avdrag för erhållet bidrag om 1,0 mnkr från Rågsveds IF samt 1,0 

mnkr från stadsdelsnämnd Enskede-Årsta-Vantör, för anläggande av konstgräs, 

motorikbana med mera på Rågsveds BP.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal 

med fastighetskontoret om cirka 0,6 mnkr år 1. 

 

 

 
ÄRENDET 
 
I idrottsnämndens investeringsplan för idrottsinvesteringar 2015 finns 7,0 mnkr upptaget för 

att anlägga konstgräs, friidrottsytor, motorikbana med mera på Rågsveds BP. Tidsplanen för 

genomförande är förlagd till kommande sommarperiod med ett färdigställande i oktober 2015.  

 

Fastighetskontoret behöver inte redovisa investeringsprojekt som understiger en kostnad om 

10,0 mnkr till fastighetsnämnden, eftersom kontorets förvaltningschef har delegationsrätt för 

projekt upp till detta belopp. Idrottsnämnden ska godkänna ett inriktnings- och 

genomförandebeslut för investeringsprojekt med en bedömd kostnad över 3,0 mnkr.  

 

Projektering och genomförande av projektet drivs i enlighet med gränsdragningslistan av 

fastighetskontoret och idrottsförvaltningen medverkar.  

 

Totalkostnaden bedöms till 7,0 mnkr inom investeringsramen, vilket medför en hyreshöjning 

för idrottsnämnden med 0,6 mnkr år 1.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 54 
Anläggande av ett 9-spels konstgräsplan med mera på 
Långholmens bollplan – inriktnings och genomförandebeslut 
Dnr. 08.03.01/285/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för anläggande av konstgräs med mera på 

Långholmens BP till en sammanlagd investeringsutgift om totalt 8,0 mnkr, som för-

valtningen beställer av fastighetskontoret för utförande.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal 

med fastighetskontoret om cirka 660 tkr år 1.  

 

 

ÄRENDET 
 
I idrottsnämndens investeringsprogram om idrottsinvesteringar för 2015 finns 8,0 mnkr 

upptaget för att anlägga konstgräs, ny planbelysning, stängsel/nät och erforderliga 

markjusteringar samt angöringsväg för skötselfordon med mera. Tidsplanen för 

genomförande innebär byggstart under sommaren och färdigställande i oktober 2015. 

Fastighetskontoret behöver inte redovisa investeringsprojekt understigande en kostnad om 

10,0 mnkr till fastighetsnämnden, eftersom kontorets förvaltningschef har delegationsrätt för 

projekt upp till detta belopp. Idrottsnämnden ska godkänna förslag till inriktnings- och 

genomförandebeslut för investeringsprojekt med en bedömd kostnad över 3,0 mnkr.  

 

Projektering och genomförande av projektet drivs i enlighet med gränsdragningslistan av 

fastighetskontoret och idrottsförvaltningen medverkar.  

 

Totalkostnaden bedöms till 8,0 mnkr inom investeringsramen, vilket medför en hyreshöjning 

för idrottsnämnden med 660 tkr år 1. 

  

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 55 
Anläggande av ett 9-spels konstgräsfotbollsplan på Olovslunds BP 
- förslag till inriktningsbeslut 
Dnr. 08.03.01/286/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för anläggande av ett 9-spels 

konstgräsfotbollsplan på Olovlunds BP, till en beräknad sammanlagd investeringsutgift 

om cirka 11 mnkr. Inför kommande genomförandebeslut får förvaltningen i uppdrag att 

beställa framtagning av de handlingar som behövs för att genomföra projektet av 

fastighetskontoret. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal 

med fastighetskontoret om 1,0 mnkr år 1. 

ÄRENDET 
 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen tagit fram underlag för ett 

inriktningsbeslut i syfte att rusta upp Olovlunds BP. I projektet ingår att bygga om en befintlig 

grusfotbollsplan med totalmått om cirka 94 x 60 meter till ett 9-spels konstgräsfotbollsplan. 

Totalmåttet för konstgräset ska uppgå till 92 x 62 meter vilket ger en yta av 86 x 56 meter 

spelmått. Konstgräset ska vara av tredje generationens gräs för breddfotboll.  

 

Efter avslutad projektering och fattat genomförandebeslut, beräknas upphandling ske under 

hösten 2015. Själva anläggningsarbetet kan då ske med start tidigast under senhösten 2015 

eller under våren 2016. Projektet finns med i idrottsnämndens investeringsprogram för kom-

mande tvåårsperiod. För finansiering finns 1,0 mnkr budgeterad för projektering 2015 medan 

kostnaden för själva anläggningsarbetet finns med i förslag till budget 2016. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 56 
Alla barns möjlighet till kultur och idrott - ändra normen för 
ekonomiskt bistånd - remiss från kommunstyrelsen av motion 
(2015:8) 
Dnr. 01.06/309/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

ÄRENDET 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Rasmus Jonlund, Isabel Smedberg-Palmkvist och 

Rickard Bengtsson (alla FP) att staden utformar den kommunala normen för ekonomiskt 

bistånd så att alla barn kan delta i fritidsaktiviteter. Man menar att alla barnfamiljer med 

försörjningsstöd ska kunna ansöka om att avgiften för kulturskola, idrottsförening eller annan 

regelbunden fritidsverksamhet ska ingå i biståndet. Motionen bifogas. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Daniele Fava (FP) yrkar bifall till folkpartiets förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att godkänna 

motionen. 

 

2. I övrigt anföra följande: 

 

Alla barn i Stockholm ska ha möjlighet att delta i idrottsaktiviteter. Alliansregeringen 

införde 1 juli 2014 en fritidspeng för familjer som tar emot ekonomiskt bistånd och som 

har barn i grundskolans årskurs 4-9, vilket gav dessa barn möjlighet att utöva en idrott eller 

kulturaktivitet. I den rödgröna regeringens budgetproposition slopades denna fritidspeng, 

och tanken var att den skulle ersättas av en höjning av riksnormen för barn i åldern 7-18 år. 

Eftersom riksdagen röstade för Alliansens budgetförslag klarade sig fritidspengen, men 

den riskerar att slopas i höstens budgetproposition. 

 

Ett avskaffande av fritidspengen skulle göra det svårare för barn i fattiga familjer att ägna 

sig åt idrott. Kostnaderna för föreningsmedlemskap och utrustning skulle inte alltid täckas 

av det ekonomiska biståndet, även om man beaktar höjningen av riksnormen. 

 

Införandet av fritidspengen på nationell nivå var ett viktigt steg framåt, men Stockholms 

stad har möjlighet att gå ännu längre genom att den lokala normen för ekonomiskt bistånd 

innefattar avgift för idrottsförening för barn i alla åldrar. Detta är en reform som 

Stockholms stad bör genomföra oavsett vad som händer med fritidspengen vid riksdagens 

budgetbehandling i höst. 
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Vi välkomnar det positiva bemötande som förvaltningen har gett motionen. Vi hoppas att 

den styrande majoriteten tar till sig förvaltningens synpunkter om att förslaget ökar 

tillgången till en mer berikande fritid för barn i familjer med ekonomiskt bistånd. 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Daniele Fava (FP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Regina Kevius m.fl. (M), Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Stadens viktigaste idrottspolitiska mål är att få fler stockholmare att börja idrotta. Det är 

därför viktigt att det bereds möjlighet för alla i Stockholm att få idrotta.  

 

Stockholms stad nolltaxa för barn och unga mellan 7-20 år en viktig del i detta då alla barn 

och unga har rätt att kostnadsfritt använda våra anläggningar. Utifrån detta är det viktigt att 

staden och idrottsnämnden har en löpande dialog med förenings- och idrottsrörelsen för att se 

hur vi gemensamt kan arbeta för att sänka trösklarna för dem som vill ta det av idrotten 

genom föreningslivet.  

 

Därtill handlar det också om att locka nya målgrupper och där är inte alltid ekonomiska 

faktorer som avgör. Även här måste vi sänka trösklarna och här är idrottsnämndens prova på-

aktiviteter och idrottsbonusen viktiga delar.  

 

Vi är dock tveksamma till att ändra normen för ekonomiskt bistånd till att även inkludera 

föreningsavgifter kopplade till kultur- och idrottsaktiviteter. Vår utgångspunkt är att det 

ekonomiska biståndet ska prövas utifrån varje enskild familjs behov, vilket inte utesluter stöd 

för t ex kultur- och fritidsaktiviteter, men anser inte att det föreligger behov av en generell 

ändring.  

  

Det är däremot intressant hur den nya majoriteten å ena sidan är försiktigt positiva till att 

ändra normen för ekonomiskt bistånd för att inkludera avgifter för kultur- och 

fritidsaktiviteter men å andra sidan väljer att avskaffa satsningar lika järvalyftet idrott samt på 

regeringsnivå avskaffa fritidspengen.  

 

Ersättaryttrande  

Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas och kristdemokraternas 

särskilda uttalande.  
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§ 57 
Införande av en servicegaranti - remiss från kommunstyrelsen av 
motion (2015:2)  
Dnr. 01.06/291/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

ÄRENDET 
Erik Slottner (KD) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige om införande av en 

servicegaranti. Motionen bifogas. Motionären vill att staden utreder införandet av en 

servicegaranti för företag och för stadens invånare, där staden ger en ekonomisk 

kompensation om till exempel tjänster inte utförs inom utlovad tid och garantin därmed inte 

uppfylls. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Regina Kevius (M) yrkar bifall till (M) samt (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

Bifall till motionen 

 

därutöver anföra  

 

Stadens verksamheter och service finns till för medborgarna. Stockholmarna har rätt att 

förvänta sig att staden utför tjänster inom fastställd tid. Genom att införa en servicegaranti 

skärps kraven på att nämnder och bolag levererar det som är utlovat. Det tydliggörs även vilka 

följderna blir om garantin inte efterlevs. De kommuner som har infört servicegarantier har 

positiva erfarenheter och garantierna är uppskattade av såväl medborgare som företag. 

 

En servicegaranti skulle stärka medborgarens ställning gentemot det offentliga genom att den 

enskildes rättigheter sätts i fokus. Förvaltningen skriver det redan idag kan utfärdas viten 

gentemot kommuner som bryter mot lagstiftning. Det är förvisso riktigt, men den enskilde 

ställs allt som oftast utan rätt till kompensation, vilket är oacceptabelt utifrån ett medborgar- 

och rättviseperspektiv. Därför är en servicegaranti viktig, för att stärka den enskilde 

medborgarens rättigheter i det offentliga systemet. 

 

En servicegaranti skulle inte, som förvaltningen skriver, ta några större resurser i anspråk, 

förutsatt att de utfästelser som ges i garantin upprätthålls. Det stämmer att den enskilde vill få 

den efterfrågade tjänsten, snarare än ekonomisk ersättning, det ena behöver dock inte utesluta 

det andra. För medborgare och företag är det viktigt med tydliga villkor och spelregler och att 

staden genom ett konkret löfte visar vad den enskilde kan förvänta sig. 

Ersättaryttrande  

Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, och Kristdemokraternas 

förslag till beslut. 
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Daniele Fava (FP) yrkar bifall till folkpartiets förslag till beslut enligt följande: Som svar på 

remissen anföra följande: 

 

Det är viktigt att kommunala förvaltningar tillhandahåller service till medborgarna snabbt, 

effektivt och pålitligt. Vi ställer oss positiva till intentionen i motionen att göra det tydligare 

för medborgarna vad man har rätt att förvänta sig och inom vilken tid. 

 

Som motionären anför finns servicegarantier av olika slag i ett flertal kommuner. Det finns 

ingen enhetlig modell, utan de varierar från att täcka flera områden till att bara gälla ett visst 

område, till exempel bygglov. Även frågan om sökandens rätt till ekonomisk kompensation 

vid utebliven eller försenad service behandlas olika i olika kommuner. 

 

Detta talar för att frågan bör utredas ytterligare, i den riktning som motionen pekar, för att 

klargöra vilka områden som skulle lämpa sig för en servicegaranti och vilka tidsfrister och 

övriga åtaganden som är lämpliga och realistiska. 

 

Vi ser alltså gärna att behandlingen av motionen resulterar i att frågan om servicegaranti 

utreds vidare, med sikte på att förutsägbarheten och rättssäkerheten hos stadens leverans av 

service till medborgarna förbättras. 

 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Regina Kevius m.fl. (M), Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

förslag till beslut. 

Daniele Fava (FP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 58 
Liljeholmsbadet - Svar på skrivelse från Anna-Klara Müntzing m.fl. 
(MP), Södermalms stadsdelsnämnd 
Dnr. 411-904-2014 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

Som svar på skrivelsen överlämnar nämnden idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

ÄRENDET 
Till idrottsnämnden har den 3 oktober 2014 inkommit ett beslut från Södermalms 

stadsdelsnämnd den 25 september 2014 om att överlämna en skrivelse från Anna-Klara 

Müntzing m.fl. (MP) för vidare handläggning och besvarande. Stadsdelsnämndens beslut, 

stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande och skrivelsen bifogas. I skrivelsen framställs 

önskemål om att Liljeholmsbadet ska grönklassas (enligt kulturmärkningen) samt att 

verksamheten som idag bedrivs vid badet ska få fortgå. Idrottsförvaltningen konstaterar att 

Liljeholmsbadet redan är grönklassat samt att inga verksamhetsförändringar är planerade.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 59 
Utveckla Stockholms ishallar för att locka fler - svar på skrivelse 
från Regina Kevius (M), Daniele Fava (FP), Mikael Valier (KD), 
Mathias Mellgren (C) 
Dnr. 01.06/260/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

ÄRENDET 
En skrivelse om att utveckla Stockholms ishallar har lämnats in av Regina Kevius (M), 

Daniele Fava (FP), Mikael Valier (KD) och Mathias Mellgren (C). I skrivelsen ställer de tre 

frågor om projektet Jämlik ishall och möjligheterna för Stockholms stad att delta i det. 

Förvaltningen redovisar förutsättningarna för det i detta tjänsteutlåtande. 



Sida 24 av 26 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 60 
Senareläggning av genomförande av beslutad taxeändring 2015 för  
vuxenverksamhet på prioriterade ungdomstider för vidare 
utredning. 
Dnr. 413-520-2014.  

 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

1. Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att senarelägga genomförandet av 

beslutad taxeändring för vuxenverksamhet på prioriterade ungdomstider, enligt 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att tillsammans med berörda 

idrottsförbund träffa överenskommelse om åtgärder under 2015 för att se till att 

ungdomstider enbart fördelas till barn och ungdomar, och i förekommande fall till 

elitlag, i enlighet med de av nämnden godkända fördelningsprinciperna.    

 

ÄRENDET 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Regina Kevius (M), Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: I grund och botten tror vi att det är nödvändigt med ekonomiska styrmedel för 

att frigöra attraktiva träningstider till barn och ungdomar. Vi inom Alliansen står fast vid vår 

uppfattning att det är det idrottspolitiska programmet som ska styra idrottsnämndens arbete 

och prioriteringar. Det var också mot bakgrund av det idrottspolitiska programmet som vi la 
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fram förslaget att göra om fördelningsprinciperna och revidera taxorna i syftet att ge barn och 

unga mer utrymme på attraktiva träningstider. En enig nämnd gjorde då bedömningen att 

vuxen- och elitförningar har bättre förutsättningar för att träna på obekväma tider men ansåg 

att det behövdes ekonomiska styrmedel för att få ett reellt genomslag i det arbetet.   

 

Vi står principiellt fortfarande kvar vid nämndens tidigare ställningstagande avseende taxorna 

och fördelningsprinciperna. Däremot ser vi att beslutet inte fått önskad effekt då det inte 

frigjort mer tider till barn- och ungdomsidrotten utan istället blivit en ekonomisk börda för 

föreningarna. Syftet var aldrig att öka nämndens intäkter utan var tänkt som ett ekonomiskt 

styrmedel.  Vi är därför beredda att skjuta upp implementeringen av de nya taxorna och ge 

idrottsförvaltningen i uppdrag att föra en dialog med specialidrottsförbunden och föreningarna 

i syfte att hitta en lösning på hur fler tider ska frigöras för barn- och ungdomsidrotten. Vi 

förutsätter dock att förvaltningen håller nämnden kontinuerligt uppdaterad.  

 

Ersättaryttrande  

Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas särskilda uttalande. 

 

§ 61 A 
Information och övriga frågor  
 

Anmälan av skrivelse från Emilia Bjuggren m.fl.(S), Anders Lindell m.fl. (MP) samt 

Leo Ahmed (V) om Highvalley Skateworld 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  

 

Att lämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 

 

Till idrottsnämnden 2015-04-14 

 

Skrivelse om Highvalley Skateworld 

 

Idrottsnämnden beslutade den 15 december 2009 om inriktning för genomförande av en 

skatepark i Högdalen. Högdalens Skatepark färdigställdes under 2012 och är en av de största 

skateanläggningarna i Europa med sina 5,400 kvm hårdgjord yta. Skateparken består av en 

Bowlridepark, en Ditch, en Street walkway och en Flatland Plaza. De pooler och den street-

del som funnits med i planeringen färdigställdes aldrig trots löften från den dåvarande 

majoriteten.  

 

Antalet skateboardåkare uppskattas till 20 000 personer enbart i Stockholmsregionen, och 

skateboard uppskattas vara en av Sveriges snabbast växande sporter. 

 

Utifrån ovanstående vill att idrottsförvaltningen återkommer med svar på följande frågor: 

- Hur många nyttjar Högdalens skatepark och hur nöjda är besökarna? 

- Hur ser könsfördelningen ut idag och finns det förslag på åtgärder som kan göras för 

att uppnå en jämnare könsbalans? 
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- Vilka förutsättningar finns för att bygga ut parken i enlighet med de ursprungliga 

intentionerna och vad skulle kostnaden för detta bli? 

§ 61 B 
Information och övriga frågor  
 
Emilia Bjuggren (S) informerade om en workshop som Stockholms idrottsförbund 

tillsammans med förvaltningen arrangerar för att diskutera utvecklingsmöjligheterna mellan 

idrotten, politiken och förvaltningen. Mötet kommer äga rum kl. 17 den 28 april i stadshuset.  

Forskaren Paul Sjöblom kommer bl.a. att diskutera anläggningssituationen utifrån en rapport 

som han tagit fram. 

 

 

Tf. förvaltningschef Kersti Ruthström informerade om en evenemangskalender som delats ut 

till nämnden på sammanträdet där hon särskilt vill lyfta fram invigningen av nytt konstgräs på 

Sätra BP den 25 april. 

 

 

 

Då inga övriga frågor fanns avslutade Emilia Bjuggren sammanträdet kl. 17:45. 

 

________ 

 

 


